



Birgitta Sundström Jansdotter

Schweden/Niederlande/Sweden/Netherlands

Kraftvoll, rüstig, herausfordernd, verführerisch, aber auch verletzlich sind die Protagonistinnen großflächiger Arbeiten der Schwedin Birgitta Sundström Jansdotter. Eindringlichen Blicke, die beklemmende Stimmung der seltsamen Umgebung ziehen uns gleichzeitig an und stoßen uns ab. Stereotypen idealisierter Weiblichkeit aus Popkultur, Mode und Werbung; eine Bandbreite an Emotionen und Ausdrücken. Die Bilder rufen sehr diverse Gefühle und Reaktionen hervor, von universell bis individuell.

Erste Einzelausstellung 1994 in Luleå, Schweden. Arbeitet seit 2001 in den Niederlanden. Weltweit Ausstellungen in Museen, Galerien und auf Kunstmessen in Südkorea, Hong Kong, UK, Schweden, Italien, Belgien, Spanien, Deutschland und den Niederlanden. Letzte Ausstellungen: Summer Expo 2017, Museum de Fundatie, NL; Kunstfestival Watou, Belgium. Trägerin von zwei schwedischen Kunstpreisen. Trägerin des Jacob Hartogprijs 2007 und des Cultuurprijs Zuidplas 2017.

Powerful, tough, challenging, tempting yet also vulnerable women are the protagonists in the monumental works of Swedish born Birgitta Sundström Jansdotter. Their haunting gaze and the oppressive atmosphere of the surreal surroundings both attract and repel us. Using stereotypes of idealized women as they appear in pop culture, fashion and advertising, having them display a variety of emotions and expressions, her paintings evoke a wide range of feelings and reactions both universal and very personal.

First solo exhibition in Luleå, Sweden, in 1994. Since 2001 works in the Netherlands. Exhibitions worldwide in museums, galleries and art fairs in South Korea, Hong Kong, the UK, Sweden, Italy, Belgium, Spain, Germany and the Netherlands. Most recent exhibitions: Summer Expo 2017, Museum de Fundatie, NL; Kunstfestival Watou, Belgium. Recipient of two Swedish art prizes. Recipient of the Jacob Hartogprijs 2007 and Cultuurprijs Zuidplas 2017. www.zweedsekunst.nl



Adam und Eva, 2014, Acryl auf Leinwand, 170 x 170 cm

Adam and Eve, 2014, acrylic on canvas, 170 x 170 cm